

10 years of German Medical Science

Hans Reinauer¹

¹ INSTAND e.V., Düsseldorf,
Germany

Editorial

The academic open access e-journal "German Medical Science" was founded in 2003 in cooperation between the German Scientific Medical Societies (AWMF), the German National Library of Medicine (ZB MED), and the German Institute of Medical Documentation and Information (DIMDI). The driving forces for establishing an academic open access e-journal were

- the increasing costs of the conventional printed journals,
- the limited international availability of the national journals,
- the need for open access to the scientific publications,
- the need for immediate publication,
- the copyright of the authors.

Along with the first interdisciplinary e-journal other scientific medical societies transferred their printed journals to the electronic publishing procedure thus generating the academic portal "German Medical Science".

All articles in "German Medical Science" are peer-reviewed, edited, and published online in open access. Additionally a wide number of congress proceedings and reports are published electronically.

The acceptance of the portal is documented by the high and increasing number of visits, presently more than 70,000 views per month.

In the first period the economic basis was given by the services of ZB MED and DIMDI and by funds of the German Research Foundation (DFG) and of the Federal Ministry of Health. Later the costs were partly covered by "publication charges" of the editing societies collected and managed in a non-profit organisation of the AWMF, ensuring together with the excellent services of ZB MED and DIMDI the operation and development of the portal. The journals are indexed in main literature databases – 7 journals also in MEDLINE/PubMed.

On the occasion of the 10th anniversary of "German Medical Science" the Board of the portal asked the Scientific Committee to vote on the best article published in "GMS German Medical Science – an Interdisciplinary Journal" in the past 10 years to be awarded as best paper. The article which got the highest number of votes was:

Gebbers, J.O.: *Atherosclerosis, cholesterol, nutrition and statins, a critical review* [1].

This article has been published in 2007. The *Best Paper Award* was presented to the author during a ceremony on August 22, 2013 (Figure 1).



Figure 1: Prof. Gebbers (left) receives the *Best Paper Award* from Prof. Reinauer.

Beginning in 2014 the *Best Paper Award* will be granted annually.

References

1. Gebbers JO. Atherosclerosis, cholesterol, nutrition, and statins – a critical review. *GMS Ger Med Sci.* 2007;5:Doc04. Available from: <http://www.egms.de/en/gms/2007-5/000040.shtml>

Corresponding author:

Prof. Dr. med. Hans Reinauer
INSTAND e.V., Ubierstr. 20, 40223 Düsseldorf, Germany,
Phone: 0211-159 213 20, Fax: 0211-159 213 30
reinauer@instand-ev.de

Please cite as

Reinauer H. 10 years of German Medical Science. *GMS Ger Med Sci.* 2013;11:Doc13.

DOI: 10.3205/000181, URN: urn:nbn:de:0183-0001816

This article is freely available from

<http://www.egms.de/en/journals/gms/2013-11/000181.shtml>

Received: 2013-08-27

Published: 2013-08-28

Copyright

©2013 Reinauer. This is an Open Access article distributed under the terms of the Creative Commons Attribution License (<http://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/3.0/deed.en>). You are free: to Share — to copy, distribute and transmit the work, provided the original author and source are credited.

10 Jahre German Medical Science

Hans Reinauer¹

1 INSTAND e.V., Düsseldorf,
Deutschland

Editorial

Das wissenschaftliche Open-Access-Journal „German Medical Science“ wurde 2003 gegründet in Kooperation der Arbeitsgemeinschaft der Wissenschaftlichen Medizinischen Fachgesellschaften (AWMF) mit der Deutschen Zentralbibliothek für Medizin (ZB MED) und dem Deutschen Institut für Medizinische Dokumentation und Information (DIMDI).

Die Gründe für die Schaffung einer wissenschaftlichen Open-Access-Zeitschrift waren

- die steigenden Kosten der bisherigen gedruckten Zeitschriften,
- die fehlende internationale Präsenz der nationalen Publikationen,
- der Bedarf für direkten kostenfreien Zugang open access zu den Publikationen,
- die schnelle Publikation,
- die Urheberrechte der Autoren sollten erhalten bleiben.

Der Einrichtung des interdisziplinären elektronischen Journals haben sich weitere wissenschaftliche medizinische Fachgesellschaften angeschlossen und ihre Zeitschriften in das Portal „German Medical Science“ eingebracht.

Alle in „German Medical Science“ publizierten Artikel sind begutachtet, editiert und online open access publiziert. Zusätzlich werden Kongressberichte und Abstracts elektronisch publiziert.

Die Akzeptanz des Portals wird durch die hohe, stetig zunehmende Zahl von Benutzern (z.Zt. mehr als 70.000 Besuche pro Monat) dokumentiert.

In der ersten Phase wurde die finanzielle Basis neben dem Einsatz von ZB MED und DIMDI durch eine Förderung der DFG und des BMG gelegt. Seither wird die Funktion und Weiterentwicklung des Portals von den Fachgesellschaften, deren Beiträge von einer gemeinnützigen GmbH der AWMF gesammelt und verwaltet werden, und durch die hervorragenden Dienstleistungen von ZB MED und DIMDI sichergestellt.

Die Zeitschriften sind in den wichtigsten Literaturdatenbanken indiziert. Sieben Zeitschriften werden in MEDLINE/PubMed gelistet.

Zum 10-jährigen Bestehen von „German Medical Science“ hat der Leitungskreis des Portals das Scientific Committee gebeten, aus den bisher im interdisziplinären Journal

„GMS German Medical Science“ publizierten Arbeiten einen preiswürdigen Artikel für den „Best Paper Award“ vorzuschlagen.

Das Scientific Committee hat mehrere Vorschläge eingebracht, die meisten Voten erhielt die Arbeit:

Gebbers, J.O.: Atherosclerosis, cholesterol, nutrition and statins, a critical review [1].

Der Artikel wurde 2007 publiziert und befasst sich mit der aktuellen Kenntnis über die Pathogenese der Arteriosklerose.

Der Preis *Best Paper Award* wurde am 22. August 2013 im Rahmen einer Feierstunde überreicht (Abbildung 1).



Abbildung 1: Prof. Gebbers (links) erhält den *Best Paper Award* von Prof. Reinauer.

Der *Best Paper Award* wird ab 2014 jährlich verliehen werden.

Literatur

1. Gebbers JO. Atherosclerosis, cholesterol, nutrition, and statins – a critical review. GMS Ger Med Sci. 2007;5:Doc04. Available from: <http://www.egms.de/en/gms/2007-5/000040.shtml>

Korrespondenzadresse:

Prof. Dr. med. Hans Reinauer
INSTAND e.V., Ubierrstr. 20, 40223 Düsseldorf,
Deutschland, Tel.: 0211-159 213 20, Fax: 0211-159
213 30
reinauer@instand-ev.de

Bitte zitieren als

Reinauer H. 10 years of German Medical Science. GMS Ger Med Sci.
2013;11:Doc13.
DOI: 10.3205/000181, URN: urn:nbn:de:0183-0001816

Artikel online frei zugänglich unter

<http://www.egms.de/en/journals/gms/2013-11/000181.shtml>

Eingereicht: 27.08.2013

Veröffentlicht: 28.08.2013

Copyright

©2013 Reinauer. Dieser Artikel ist ein Open Access-Artikel und steht unter den Creative Commons Lizenzbedingungen (<http://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/3.0/deed.de>). Er darf vervielfältigt, verbreitet und öffentlich zugänglich gemacht werden, vorausgesetzt dass Autor und Quelle genannt werden.